
Geachte raads en commissieleden,

Eindige of oneindige groei?

Uit welke windrichting je Heerenveen en omgeving ook benaderd, je wordt als eerste 
verwelkomd door lelijke bedrijventerreinen en tegenwoordig daarboven op door zo mogelijk 
nog lelijkere zonneparken.  

In het masterplan m.b.t. KNO wordt de ambitie van gemeente Heerenveen uitgelicht en het is 
duidelijk dat Heerenveen kiest voor groei. Groei van het aantal bedrijventerreinen, 
werkgelegenheid, economie enz. Een belangrijke vraag die daarbij echter niet mag worden 
overgeslagen, is of deze groei oneindig kan zijn en of deze economische groei het welzijn en 
welbevinden van de inwoners niet in de weg gaat staan (of inmiddels al staat) en de balans 
daarom uit dient te slaan naar andere belangrijkere zaken. 

U als raad draagt de zware verantwoordelijkheid een afweging te maken of KNO doorgang 
kan vinden en ons inziens hierbij terdege rekening te houden met de vraag of het economische 
model van oneindige groei nog langer houdbaar en toekomstbestendig is. Naar onze mening is 
gezien de enorme druk op de natuur en onze leefomgeving het kantelpunt reeds in een eerder 
stadium bereikt en is verdere groei op dit vlak onwenselijk.

Onze dringende oproep is dan ook af te zien van de ontwikkeling van KNO en af te zien van 
de verdere en onomkeerbare vernietiging van onze leefomgeving. Uit onderzoeken blijkt 
ondanks het feit dat Friesland minder “rijk” is dan andere regio's in Nederland, de mensen 
hier toch gelukkiger zijn dan elders, de niet aflatende zucht naar groei staat derhalve niet 
garant staat voor meer welzijn, welbevinden en geluk. Rijkdom is vele op manieren te 
interpreteren, de weg van economische groei is slechts de weg van financiële rijkdom en 
brengt overduidelijk veel problemen met zich mee en staat rijkdom door welzijn, welbevinden 
en geluk steeds vaker in de weg.

Daarom beter ten halve gekeerd dan ten hele gedwaald, wij wensen u veel wijsheid bij het 
nemen van uw besluit.

Met vriendelijke groet,


